
Jacob Geday har spurgt de øvrige praktiserende neurologer, om de har indvendinger mod at 

ydernumrene konverteres. Deres svar fremgår af nedenstående. 

 

 

Kære Jacob 

Tillykke med din fuldtidspraksis – Jeg tror du bliver du glad for tilværelsen som praktiserende 

speciallæge!  - Og jeg er glad for, at en dygtig neurolog er kommet fuldtids i 

speciallægepraksis.  

Jeg kan forstå på din mail, at du ønsker at flytte ydernummeret fra Horsens til Århus. 

Jeg har ledig kapacitet, men er begrænset af knækgrænsen, trods dette er ventetiden ret kort 

ca. 3 – 4 uger. Ventetid er sandsynligt det bedste mål for kapacitet.  Jeg ved ikke om de andre 

neurologer har kortere eller længere ventetid, men det er mit indtryk at patienter via Refhost 

kan finde tid til neurologisk konsultation inden for 3-5 uger i Region Midt.  

Konsekvensen af at øge kapaciteten blev forsøgt i foråret 2010.  

Du sendte jo i november 2009 et helt legitimt reklamebrev ud til praktiserende læger i Region 

Nord, hvor du blandt andet skrev: ” Jeg vil se Region Nord patienter på særlige dage udenom 

min almindelige ventetid på knap to måneder, og kan typisk se dem indenfor to til tre uger. 

Hvis dette har jeres (og jeres patienters) interesse kan I bare sende en helt vanlig henvisning 

per edifact til mig på nedenstående lokalisationsnummer og på denne anføre ”REGION NORD”, 

så jeg ved at vedkommende skal ses uden om min normale venteliste…”.   

 

Det er sandsynligt pga. dit bidrag til hurtigere neurologisk konsultation, at jeg oplevede 

nedgang i nye henvisninger i foråret 2010. Jeg holdt fri en dag ugentligt for ikke at ventetiden 

skulle komme under 2 uger – det var da fint - og det er jeg så blevet vant til.  Men det er altså 

ikke uden betydning for min kliniks drift at der var øget kapacitet. Min praksis er placeret midt 

i det gamle Viborg amt, regionsgrænsen er 20 km nord fra byen. Så det er sandsynligt at jeg 

var mere berørt end kollegerne i det gamle Århus amt.  

 

Jeg mener denne øvelse viste, at der ikke er betydende kapacitetsmangel på neurologiske 

konsultationer. 

Principielt har jeg har ikke noget imod at du flytter din speciallægepraksis fra Horsens til 

Søften. Men muligheden bør så blive generel for alle. Personligt vil jeg nemlig meget gerne 

undgå den triste vej til Viborg og drømmer da også om en dag at flytte til en praksis til Århus. 

Hvis også andre får muligheden for det samme kunne man vel lave et fælles neurologisk 

speciallægeselskab, hvor patienterne rejste til Århus fra midt, nord og syd.  

Men desværre er det nok de der betaler, der bestemmer hvor kapaciteten for speciallæger 

regionen skal ligge – og det er vel i den vestlige del af regionen og ikke i den østlige der 

mangler neurologer.  

Held og lykke med dine praksis.  

Kh Einar 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

 

 

 



Kære kollega. 

  

Tillykke med køb af fuldtidspraksis i neurologi. 

  

Det fremgår, at Du ønsker af flytte Jespers ydernummer til Søften og Dit ydernummer til 

Horsens.  

Jeg kan ikke se, at der ligger en konvertering af deltidsydernummeret til et 

fuldtidsydernummer, og omvendt. 

  

Jesper har tidligere søgt om at flytte sit ydernummer til Egå og fået afslag. Jeg kan forstå, at 

Einar gerne vil tættere på Århus og gerne ser fri bevægelighed af ydernumre indenfor 

Regionen. 

  

Jeg har intet imod, at fuldtidsydernummeret flyttes fra Horsens til Søften.  

Før Jesper startede i Horsens var der ingen problemer med at betjene patienterne herfra. Jeg 

mener, at jeg har kapaciteten til det. 

Sagen vil dukke op på et møde i SU. 

  

  

Med venlig hilsen 

Erik Lehfeldt 

 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Kære Jacob 

  

Det er for mit vedkommende helt OK, at du får dit deltidsnummer i Søften konverteret til et 

fuldtidsnummer. 

  

Venlig hilsen 

Per Schmidt Sørensen 

 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Kære Jacob 

Forudsat at det ene ydernummer forbliver med lokalitet i Horsens, så er det iorden med mig. 

  

Med venlig hilsen 

Per Sehested 

Speciallæge i neurologi 

Banegårdsplads 20, 1. tv. 

8000 Århus C 

 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Efter anmodning kan jeg oplyse, at jeg ikke har nogen indvending imod, at Jacob Geday ved 

overtagelse af Jesper Mais praksis flytter denne til Elgårdsminde 65, Hinnerup. 

 

Med venlig hilsen 

 

Morten Kraft 

Speciallæge i neurologi 

 


